
Zápis č. 3/2022-2023 z porady vedoucích kateder a ústavů

dne 6. 12. 2022, 12.00 h

Přítomni: dle prezenční listiny

Omluveni: doc. Drličková

6. 12. 2022

Program:

1. Doktorské studijní programy - stipendia

2. Ukrajinští studenti

3. Různé

Děkan pĜivítal pĜítomné na pravidelné poradě vedoucích kateder a poděkoval vyučujícím za
uplynulý měsíc. Konstatoval, že semestr probíhá bezproblémově, vše funguje.

1. Doktorské studijní programy - stipendia

Děkan sdělil, že se od záĜí 2023 očekává navýšení stipendií u PhD studentů prezenční formy
studia. Jednalo by se nově o částku 15 tis. Kč měsíčně na studenta a děkan v této souvislosti
informoval, že celkový objem prostĜedků pro vyplácení stipendií by se ale fakultě nezvýšil. Dále
sdělil, že cílem má být, vzhledem k blížící se změně vysokoškolského zákona a chystanému
navýšení minimální mzdy, snížení počtu doktorských studentů a zvýšení kvality studia. Děkan
hovoĜil o správnosti a podpoĜe navýšení stipendií, problém ovšem spatĜuje v pĜenášení
povinností na rozpočty VŠ a fakult.

Proděkan Šilhán doplnil, že navýšení bude znamenat značný objem finančních prostĜedků, je
tĜeba s tím počítat a pĜipravit se na to. Situace nutně povede ke snížení počtu pĜijímaných
doktorských studentů v prezenčním studiu a ukončování studií v pĜípadě neplnění studijních
povinností. Uvedl, že pro fakultu to znamená s prostĜedky šetĜit a zvažovat, jaké finance
můžeme vynaložit. Z těchto důvodů dojde k úpravě počtu pĜijímaných prezenčních studentů už
pro následující AR a materiál týkající se pĜijímacího Ĝízení, který se pĜedkládá na senát, bude
pĜedložen až na lednové jednání s krácenými požadavky. Krácení provede děkan ve spolupráci
s prod. Šilhánem. Každý program dostane konkrétní počet prezenčních studentů.

Profesor Polčák informace o pĜipravovaném navýšení potvrdil, pĜítomným dovysvětlil důležité
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souvislosti týkající se pĜíjmů studentů doktorského studia, seznámil se změnami z pohledu
národního i univerzitního. Uvedl, že záměrem je pročistit stávající systém, ve kterém se udržují i
neefektivní programy. Seznámil s podnětem na odklad účinnosti cca 2 roky, aby se mohly školy
na situaci co nejlépe pĜipravit a nemusely omezovat počty studujících. Poukázal na
nesystémovost stipendií.

Doc. Kosař ve svém vstupu uvedl, že mantinely jsou jasné a bude tĜeba do stanoveného
termínu udělat prohlídku studentů tak, aby ti studenti, kteĜí nemají potenciál během prvního roku
odešli, a to platí i v dalších ročnících. Jako podstatné kritérium označil, jak studenti pracují na
disertační práci. Další důležitou otázkou budou počty prezenčních studentů v PhD programech.

Tajemnice doplnila, že aktuálně má fakulta 122 prezenčních studentů, kterým se ročně vyplatí
na stipendia pĜes 17 milionů Kč.

V následné diskusi se k této problematice vyjádĜili i další vedoucí kateder.

Děkan v závěru rozpravy zmínil důležitost stanovit rozdíl mezi kombinovanou a prezenční
formou studia, a to ve spolupráci s rektorátem MU, dále snížit počet vyhlašovaných studentů v
podmínkách Pě. Požádal proděkana Šilhána, aby jednoznačně sdělil garantům, aby udělali
revizi plnění v individuálních studijních plánech. Požádal pĜítomné, aby pĜípadné nápady
směĜovali na proděkana Šilhána.

2. Ukrajinští studenti

Proděkanka Jurníková požádala vedoucí kateder/ústavů, aby u studentů mgr. a bc. studia, u
kterých je důvodem pro nesplnění studijních povinností nepĜítomnost, dali do systému pomlčku.
PĜípadně doplnili komentáĜ - typu – neviděl jsem ho po celou dobu studia, pochybnost o
jazykové výbavě aj. Bude sloužit jako cenná reflexe, jak ukrajinští studenti prochází studiem.
PĜislíbila dát odezvu.

3. Různé

Proděkanka Jurníková hovoĜila k ukončování pĜedmětů u studentů ISP z důvodu zahraničního
nebo studijního pobytu Erasmus. Požádala vyučující, aby nepodmiňovali ukončení pĜedmětu
fyzickou účastí na semináĜích a jiných formách výuky. Doporučila pĜejít do online formy. Sdělila,
že má informace, že se toto podmínění vyskytuje. Uvedla, že jsme se zavázali k podpoĜe
zahraničních výjezdů a toto je právě podpora. PĜislíbila po poradě oslovit některé pedagogy, kde
se masivně objevuje. V pĜípadě dotazů se mohou vyučující obracet jak na studijní proděkany,
tak i pĜípadně na vedoucího studijního oddělení.

Dále upozornila, že zvláštní pozornost je tĜeba věnovat posudkům diplomových prací v cizím
jazyce. Vysvětlila, že studenti v pĜípadě vynikajícího hodnocení mají nárok na stipendium a je
tĜeba rychle reagovat (založit žádost do Inetu), aby fakulta dokázala studentovi stipendium
vyplatit ještě za dobu jeho studia.
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PĜipomněla, že do programu zasedání KD dne 12/12 bude zaĜazeno schvalování žádostí
vedoucích kateder/ústavů na externí spolupracovníky pro jarní semestr 2023 a uvedla termín
pro odevzdání žádostí se zdůvodněním do pátku ř/12.

V závěru děkan pozval pĜítomné na vánoční večírek, popĜál všem pĜíjemné svátky a šťastný
nový rok. Poděkoval za spolupráci.

Schválil: Martin Škop, děkan

Zpracovala: Hana Hrušková, vedoucí sekretariátu

V Brně dne 6. 12. 2022
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